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Til: Alex Vanopslagh (Borgerrepræsentationen) <Alex_Vanopslagh@kk.dk>; Fanny Broholm 

(Borgerrepræsentationen) <fanny_broholm@kk.dk>; Finn Rudaizky (Borgerrepræsentationen) 

<Finn_Rudaizky@kk.dk>; Jakob Næsager (Borgerrepræsentationen) <Jakob_Naesager@kk.dk>; ulie_Frolich@kk.dk; 

Klaus Mygind (Borgerrepræsentationen) <Klaus_Mygind@kk.dk>; Lars Weiss (Borgerrepræsentationen) 

<Lars_Weiss@kk.dk>; Mette Annelie Rasmussen (Borgerrepræsentationen) <Mette_Annelie_Rasmussen@kk.dk>; 

Niels E. Bjerrum (Borgerrepræsentationen) <Niels_E._Bjerrum@kk.dk>; Borgmesteren TMF 

<BORGMESTEREN@tmf.kk.dk>; Ulrik Kohl (Borgerrepræsentationen) <Ulrik_Kohl@kk.dk> 

Emne: NEJ TAK til endnu et højhus på Nørrebro ved Nuuks Plads i forbindelse med den kommende Metrostation! 

Kære medlemmer af Teknik- og Miljøudvalget i Københavns kommune 

I stemmer i dag om, hvorvidt Nørrebro skal have endnu et tårnhøjt højhus på 75 meter i forbindelse med 

dagsordenpunkt 5 ”Endelig vedtagelse af lokalplan ”Nuuks Plads II”, Nørrebro (2018-0151731)”.  

Det er udtryk for et betydeligt demokratisk problem

den offentlige høringsproces.  

Det vil på ingen måde afspejle ønskerne hos lokalbefolkningen på Nørrebro. 

Der er stor forståelse for behovet for at skabe flere boliger i København, som folk tilmed kan betale. Det 

siger sig selv, at det er en bunden opgave for jer som politikere – og dermed repræsentanter for 

Københavnerne.  

Men den primære fortætning af den kaliber, som der lægges op til med højhuset ved Nuuks Plads, må i 

sagens natur henlægges til de nye byområder, der udvikles i København. Områder hvor høje huse 

indtænkes fra start i forhold til de omkringliggende omgivelser, infrastruktur osv.  

Der er derfor overhovedet ingen forståelse for manglende lydhørhed hos jer som politikerne, hvis I vælger 

at give lov til at smække et tårnhøjt højhus op midt i den tættest befolkede bydel i København.  

Højhuset vil kaste lange skygger over en stor del af lokalområdet dækkende såvel eksisterende bebyggelse, 

institutioner og skole samt grønne og rekreative områder. Hertil kommer konsekvenser i forhold til 

indkigsgener, støj, pres på infrastruktur, velfærdsinstitutioner mv.   

Er det virkelig jeres hensigt at ødelægge et lokalområde på denne måde? 

Og hvorfor lige Nørrebro (igen)? Man kan efterhånden foranlediges til at tro, at det måske er der, hvor det 

er nemmest at komme igennem med beslutninger af denne karakter…  

Udover de ovenfor nævnte konsekvenser af et højhus på Nuuks Plads, er der heller ingen tvivl om, at 

opførelsen af et højhus på 75 meter på Nuuks Plads vil gøre det markant vanskeligere for København at 

fastholde hhv. tiltrække mere ressourcestærke beboere til denne del af Nørrebro omkring højhuset. Det 

bør også indgå i jeres overvejelser.  

Med venlig hilsen 

Mads Heje Fuglsang 

Hans Egedes Gade 7, 1.tv 

2200 København N 


